
PROTOKOtr- NR LIV / 09
z sesji Rady Miejskiej w Jgdrzejowie

, odbytej w dniu 31 marca 2010 roku
w lokalu Miejsko - Gminnej Biblioteki Publicznej w Jpdrzejowie.

Ad.  1.
O godzinie 1300 Przewodnicz4cy Rady Miejskiej Pawel Blaszkiewicz otwarl obrady

LIV sesji Rady Miejskiej w Jgdrzejowie.
Przewodniczqcy Rady stwierdzil, 2e na sali obrad obecnych jest 2l radnych;

Przewodnicz4cy Rady stwierdzil quorum prawomocne do podejmowania uchwal.
Przewodniczqcy zgLosll kandydaturE radnego Mariana Zimocha na sekretarza obrad.
Radny Mari an Zimo ch v'ry r azrl z godq.
Wiqcej kandydatur nie zgloszono.
Rada Miejska w JEdrzejowie jednogloSnie przyjEla kandydaturq radnego Mariana

Zimocha na sekretarza obrad.

Acl.2.
Nie zgloszono uwag do proponowanego porz4dku obrad.

Porz4dek obrad:
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum, powolanie sekretarza obrad.
2. Przyjqcie porzqdku obrad.
3. Przyjqcie protokolu zpoprzedniej sesji.
4. Zapytania i interpelacje radnych.
5. Sprawozdanre zpracy Burmistrza miqdzy sesjami.
6. Informacja o realizacir uchwal rady z poprzednich sesji.
7 . Informacja o realizacji interpelacji i zapytafi z poptzedniej sesji.
8. Uchwala w sprawie wyraaenta zgody na wyodrgbnienie w budZecie Gminy JEdrzej6w

Srodk6w stanowi4cych fundusz solecki.
9. Uchwala w sprawie zmranw bud2ecie miasta i gminy na 2010 rok.
10. Odpowiedzi na interpelacje.
11. Sprawy roZne.
72. ZankniEcie obrad.

A d . 3 .
Nie zgloszono uwag do protokolu nr LIII/I0 z dnia29 styczma 2010 roku.

A d . 4 .
1.  RadnyAdam Czajor  powiedzia l ,2enie ty lkonakomis j i in ie ty lko przez n iegobylo

zglaszane, aby usun46 gniazdaptakow. Do dziS nic nie jest zrobione.
2. Radny Adam Czajor zwrocil uwagQ, 2e kolejka w4skotorowa na calym odcinku nale?y

do miasta. Na calym miejskim odcinku jest totalny balagan. Radny prosi, aby

to posprz4tai.
3. Radny Pawel Faryna, w sprawie dewastacji maj4cej miejsce na terenie miasta powiedziat,

Le w zalewie nie doS6, ze s4 konary drzew i butelki, sq r6wnie2 kosze na Smieci.

M6wiono kiedyS o monitoringu w miescie. Radny ponawia propozycjq zamontowania

monitoringu na zalewie oraz w parku 700 -Lecia, ale r6wnie2 proponuje ogrodzenie

tego terenu. Stuzby nie wszqdzie mog4 byc. Zalew molna ogrodzic i przydalby siE ktoS

do pilnowania porz4dku.
4. Radny Pawel Faryna powiedzial,2e wczoraj wptynEta do niego petycja mieszkanc6w

ulicy Osiedlowej, dotyczqca ustawienia prog6w zwalniajqcych oraz strefy zamieszkania.
W ubieglym roku Burmistrz odpisal,2e strefa zamieszkania bqdzie postawiona. Do dziS



tego znaku nie ma. Radny ponawia proSbq o progi zwalniaj4ce, poniewa? dwa dni temu

omal nie doszlo do Smiertelnego wypadku dziecka. Samochody jehdzqtam z nadmiern4

prgdkoSci4.
5. Radny Pawel Faryna, odnoSnie lustra w Skroniowie powiedzial,2e iest tam ustawiony

znak STOP. ale niestety v,ryjezdza sig na pol drogi i moZe dojSd do kolizji. Radny prosi,

aby Kornisj aBezpieczeristwa jeszeze razprzeanalizowala ten temat.

6. Radny Pawel Faryna wyrazll nadziejE,2e po Swiqtach bqdzie poprawiony chodnik na ul.

11 Listopada i Dmowskiego, gdzie szedl wodoci4g do zalewu'
7. Radny Pawel Faryna przypomnial, ze 5 kwietnia przypadarocznica mordu katyf,skiego.

Radny zapytal, co Burmistrz zamierza zrobic w mieScie, jeleli chodzi o ten patriotyczny

dzieh.
8. Radny Jan Zigbinski poinformowal, 2e na ostatniej Komisji OSwiaty wnioskowal

o wyslanie na wszystkie drogi tluczniowe na terenie gminy r6wniarki, celem wyr6wnania

dziur, jakie powstaly po zimie. Przed chwil4 otrzymal odpowiedZ od Burmistrza,

ze owszem, ale po rozstrzygnigciu przetargu na remonty dr6g tluczniem. Radny Lrwa?a,

2e wtedy bgdzie za poflno, bo trzeba to zrobic, kiedy jest wilgoi. Je2eli nie wykona siq

tego w ci4gu najbli2szego tygodnia, to potem juZ nie ma sensu. Remonty bEd4 pewnie

w wakacje, kolo lipca i sierpnia. Czy do tej pory te dziury maj4 pozostai? S4 takie

odcinki dr6g dwu-, czterokilometrowe, gdzie po zimie sip nie da ie1dzic. Radny prosi,

aby Burmistrz jeszcze razto przemyllal t zareagowal.
g. Radny Waclaw Kgdra powiedzial,2ekohcz4ca sig zima odslonila nieciekawy obtaz.

Na drogach 1e2y masE wysypanych Smieci pochodz4cych z gospodarstw; sQ w workach

foliowych r leaqwyrzucone wok6l drog. Przy drodze powiatowej w kierunku Rakowa
jest katastrofa. To zjawisko wystEpuje r6wnie2 w okolicy JEdrzejowa wok6l wszystkich

dr6g. W tej chwili trzeba organizowad akcjE sprzqtania, ale r6wnie2 nale?y rozwa2y6, czy

nie zglosi{ tego organom Scigania-byt, mohe uda siE ustalid osoby. Z tym zjawiskiem

nie jesteSmy sobie w stanie poradzic, a obserwujemy je kaZdego roku. Radny prosi

o interwencjE w tej sPrawie.
10. Radny Teodor Kot przyl4cza siq do interpelacji Pana Ziqbiriskiego i Pana KEdry.

1 1. Radny Teodor Kot powiedzial, 2e koniec zimy odkryl Smieci na przystankach

autobusowych. Radny prosi o ustawienie koszy na kaZdym przystanku autobusowym

zar6wno przy drogach gminnych jak i powiatowych i wojewodzkich.

12. Radny Teodor Kot powiedzial, 2e Pani Soltys solectwa Mnich6w wyst4pila w marcu

z pismem odnoSnie pielqgnacji drzew w parku w Mnichowie. Po zimie lipy zostaly

naruszone a konary zagrazajq bezpieczenstwu. Radny prosi, aby odpowiednie sluZby

zajg\y sig pielqgnacj4tych drzew.
13. Radny Teodor Kot powiedzial, 2e nie ma w budzecie budowy/remontu drogi

naZako|cielu. Tam pozostal odcinek okolo 200 metr6w i caly ci4g komunikacyjny bytby

zamknigty. Radny pyta, czy Burmistrz w ramach remont6w przewiduje jakieS Srodki

na ten cel. W obecnej chwili jest tam topielisko - rolnicy nie mog4 dojecha6 do pol.

14. Radny Zdzislaw Adamczyk pyta, czy bgdzie w tym roku oSwietlenie uliczne

w miejscowoSci Rak6w przy domu weselnym Mili Moi. Od pocz4tku kadencji wsp6lnie

z innymi radnymi upomina sip o to i nic na razie nie wiadomo.
15. Radny Zdzislaw Adamczyk w imieniu mieszkaric6w Gozny prosi o zalolenie trzech lamp

orazprzystank6w w miejscowo5ciach Gozna i Czarnocice.
16. Radny Jan Adamus powiedzial, 2e przy pr6bie reorganizacji sieci plac6wek

oSwiatowych, na Piaskach Burmistrz deklarowal, 2e dotacja dla ewentualnie powstalej

szkoly bylaby na poziomie szk6l prowadzonychprzez gming, to znaczy: subwencja - 100
o/o, dofinansowanie do oddzialu przedszkolnego - 100 o/o. Ponadto Pan Burmistrz

deklarowal, 2e utrzymanie obiekt6w tejze szkoly bgdzie leZalo w gestii gminy.

Nawi4zuj4c do tamtej wypowiedzi radny pyta, w kontekScie uchwaly proponowanej



nanastEpn4 sesjq, jakie okolicznoSci zaistnia\y, 2e deklaracje Burmistrza nie znalazly

odzwierciedlenia w proponowanej uchwale.
17. Radny Jan Adamus powiedziaL, Ze przed rokiem byly deklaracje budowy zbiornik6w

malej retencji w miejscowoSci ChwaScie i na terenie sotectwa Brus. W6wczas

arglrmentowano to tym, 2e poprzez wybudowanie zbiomik6w nasza gmina stalaby

siq bardziej atrakcyjna pod wzglqdem turystycznym. Radny pyta, na jakim etapie jest

ta sprawa.
18. Radny Robert Kruk powiedzial, ze podczas sesji budzetowej Burmistrz deklarowal,

Ze w tym roku bEdzie wykonany remont chodnika na ul. Partyzant6w z remont6w

biezEcych. Radny pyta, kiedy to bgdzie wykonane i czy zostal opracowany wstqpny

kosztorys.
19. Radny Robert Kruk pyta, kiedy bgdzie remont sieci kanalizacyjnej miEdzy l4cznikiem

ul. Konopnickiej a Murawiec. Rady wie, ze Burmistrz wydal jakaS decyzjq zmieniaj4c4

lokalizacjq celu publicznego, zakres, - wiEc pyta, jak to bgdzie wygl4da6 i kiedy zostanie

zrealtzowane.
20. Radna Janina Szreniawa pyta, czy bqdzie remontowana Swietlica na kolei - druga czESc'

Trzeba to zagospodarowa6; jedna czES6 jest zrobiona, a druga nie. Dla kogo Pan

to :rzyma? Ludzie nie maj4mieszkaf - moze by tam mieszkali.

21. Radna Janina Szreniawa powiedziala,2e nie zglaszalaby ul. Jasionka, bo radny Czajor

zglaszal w interpelacjach. Burmistrz odpowiedzial Panu Czajorowi, 2e nie bqdzie robiona

Jasionka. Kiedy radna byla w tej sprawie u Burmistrza, powiedzial, Ze zostanie zrobione

100 metr6w, Leby nie przepadla dokumentacja. Jak siq to dzieje, 2e w Naglowicach

na uzbrojenie dostali 8 700 000 na wodoci4gi, a u nas Burmistrz zrobi 100 metr6w. Ptzez

ile lat Burmistrz bqdzie robil t4 JasionkE?
22. Radny Grzegorz KuSmierz proszqc o odpowied? na piSmie zapytal, co jest przyczyn4,

2e gminama problemy z wydatkowaniem pieniEdzy zbudiletu gminy na doltnansowanie

dla os6b prywatnych na wymiang etemitu.
23. Radny Grzegorz KuSmierz poprosil o zwr6cenie siQ do

wyremontowanie plyt na przeje1dzie w Skroniowie. CzqS6 plyt

ale sqjeszczeuszkodzone i sig kolebi4.
24.Przewodnicz4cy Rady Pawel Blaszkiewicz zapytal, czy prawd4

podpisal umowQ dzier1awy na teren za fermentowni4 gdzie

komunikacji miejskiej . Je2eli tak, to jakie bEd4 konsekwencje
i ewentualnie dla klient6w. Jeaeli PKS bEdzie musiat placic za

to odbiie sobie w cenie.

PKP o wymianq lub
zostalo wymienionych,

jest, ze Burmistrz
zakrgcajq autobusy

finansowe dla PKS
korzystanie z tego.

A d . 5 .
Nie zgloszono uwag do sprawozdania zpracy Burmistrza miqdzy sesjami.

Ad .6 .
Nie zgloszono uwag do sprawozdania z wykonania uchwal Rady z poprzednich sesji.

Ad .7 .
Radna Janina Szreniawa zapytala kto pisze odpowiedzi na interpelacje po czym

stwierdzila, Ze to jest chore. Na interpelacjq dotycz4c4 noclegowni dla ludzi bezdomnych

zterenu miasta i gminy radna otrzymala odpowiedz, 2e na terenie gminy nie funkcjonuje

noclegownia. -Ja dobrze wiem, 2e nie ma takiej noclegowni, ale co Pan robi w tej sprawre,Ieby

byla ta noclegownta. Z domem pogodnej jesieni to samo. Mnie chodzi o to, Zeby u nas

to dzialalo.
Burmistrz Marek Wolski powiedzial, ze stwierdzll fakt, 2e nie ma takiej noclegowni,

a radna dobrze wre, 2e Zeby takqinicjatywq podj46 to musi r6wnie2 byc zgoda Rady.



A d . 8 .

WiEcej uwag nie zgloszono.

Wi ceprzewodnicz4cy Rady Marek Zy gan odczytal

Uwag uie zgloszono.
Wic eprzewodnic zqcy Rady P awel O I szak o dczytal'

Uwag nie zgloszono.

W glosowaniu wziqlo udzial2l radnych'
RaJa Miejska w ftdrzejowie powziqla uchwalq nr LIV/403/10 w sprawie wyra2enia

zgody na *yodrqtnienie w budlecie Gminy JEdrzej6w Srodk6w stanowi4cych fundusz solecki,

nastqpuj 4c4 iloSci4 glos6w:
Z a - 2 1
Przeciw - 0

Wstrzymalo siE - 0

/Uchwala nr LIV/403/10 w zalqczeniu do protokolu/'

A d . 9 .
Wiceprzewodnicz4cy Rady MarekZyganodczytal uzasadnienie do projektu uchwaly.

Radna Urszula Kruk pyta, jakimi priory.tetami kierowat siE Burmistrz ptzy ukladaniu

zmianw budzecie. Na poprz#nim posiedzeniu Komisja Oswiaty postawila wniosek dotycz4cy

zakupu pracowni komp.ri"rowej do Gimnazjum nr 1. Obecna pracownia ma 10 lat. Na tym

sprzicie^ nie da siE realizowa6 podstawy programowej. W sytuacji, kiedy pieni4dze

s4prrekazywane na biamki - dobrze, niech mlodzie? rozwija siE sportowo, ale tzeba postawi6

pil.O. wszystkim na edukacjq. Taka pracownia kosztuje okolo 20 000. Z tego 1,4 ml mo2na

tylo *ygorpodarowa6 na tg pracownig. Dyrektor r6wnie2 zg\aszal ten problem. Radna dziwi siE

pizewodnicr4..*r, Komisji OSwiaty, 2e tak szybko odpuScil ten temat. Mo2na byto na jakiS

"ru, t "tygnowai z bramek i znaleac 20 000 na pracowniq. Radna prosi o jak najszybsze

r ozwiqzanie tego Problemu.
Burmistrz Marcin Piszczek powiedzial, 2e Dyrektor Brzezihski byl u niego okolo 10 dni

temu. Nie ma potrzeby, Zeby kierowad dodatkowe Srodki. Szczegoly przedstawi Pan Robak.

Dyrektor GZOSip ian Robak powiedzial, ze dyrektor moze wystqpi6 z wnioskiem

do Burmisttzao zmranq miEdzy paragrafami'
Radna Urszula k "t poi"formowala, 2e tra ostatniej komisji rozmawiala z Dyrektorem

Robakiem, ktory powi edzial, ze dyrektor Gimnazjum nr I chcial zwrocil siE z takim wnioskiem,

i odpowiedzial mu,2e nie ma takiej potrzeby, 2e pieniEdzy narazie nie ma'
pan Jan Robak wyjaSnil, ie bylyby to zmiany w ramach budZetu szkoly. Dyrektor

dostanie na koniec marca wydrut< z wykonania dotychczasowego budzetu swojej placowki'

Radna Urszula Kruk zwr6cila uwagg,2e jeleli dyrektor ma wybierac miEdzy remontem

dachu a pracowni4 komputerow4 to wiadomo, 2e v,rybierze remont dachu, bo nie moze niszczyc

budynku. Dlatego potrzebne s4pieni4dze zupelnie inne'

Burmistrz Marcin Pisztzek powiedzial, 2e ma informacjE, 2e jest to moZliwe. Sprawa

jeszcze raz zostanie przeanaliro*uni, a o ustaleniach Komisja Oswiaty zostanie poinformowana

na najblizszym Posiedzeniu.
Radna Maria Barafrska powiedziala,2e dyrektorzy w tym roku maj4 bardzo okrojone

budzety w szkolach i przenoszenie z jednego problemu na drugi jest niemoZliwe, jeZeli nie

zostan[ wsparci dodatkowymi pieniEdzmi. Radna zaznaczyla, 2e s4 to pieniqdze z subwencji

oSwiatowej, ktoru teraz wplynqla i pieni4dze z oSwiaty sq przetzucane na inne zadania'

Te20 000 powinno sig znaleLc natqpracownig'

uzasadnienie do projektu uchwaly.

projekt uchwaly.



Radna Janina Szreniawa powiedziala,2ebyLa u Burmistrza i prosila, aby przy zmianach
w budzecie wprowadzil ul. 3 Maja od ul. Kieleckiej. Tam nigdy siE nic nie robilo ptzez tyle lat.
Ul. Konopnickiej - tam pqkaj4rury, ludzie nie maj4wody.

Radny Adam Czqor powiedzial,2e gdy placil podatki, mieszkanka ul. 3 Maja prosila,
aby coS z t4 ulic4 zrobic. Radny poprosil Burmistrza o wyjaSnienie. Pan Burmistrz powiedzial,
Ze s4 odcinki na 3 Maia do realizacji, ale nie wie kt6re. Na pl.tanie mieszkanki, do kogo ma siE
zwr6cii Burmistrz odpowiedzial, 2e do radnego. To jest odbijanie pileczki. Radny poczul siE
bardzo 2le,bo to bylo niepowazne. T4 ulicg trzeba zrobi6. ZwiEkszyl siq tam ruch. KiedyS prosil
o zlikwidowanie zastoin wody u zbiegu ul. Kieleckiej i 3 Maja. Zrobiono to: nadloZono trochq
asfaltu, co spowodowalo przesunigcie kalu2y 3 metry dalej. To jest SrodmieScie i ten odcinek
trzeba zrobtc.

Burmistrz Marek Wolski rozumie, 2e s4to wnioski do budzetu i ze te wnioski - jezeli siq
znajd4 dodatkowe pieni4dze - bEdq do zastanowienia sig. Co do ul. 3 Maja, to s4 delegacje
zjednego korica ulicy i z drugiego. Nie sta6 nas na wykonanie caloSci. Burmistrz zap1ta
radnych, z ktorej strony robi6 tg ulicg. Wtedy radni zdecyduj4. Burmistrz przygotowuj4c
uchwalE w sprawie zmian w budzecie uwaLal, 2e takre rozdysponowanie jest zasadne. Je2eli
radny uwa4ainaczej, to niech zaproponuje sk4d zdjqe,i gdzieprzeloZyc.

Radny Teodor Kot powiedzial,2e jest mu przykro, bo w tym roku mija drugi nab6r
odnoSnie podstawowych ustug dla ludno5ci wiejskiej: wodoci4gi ikanahzacja. Miasto nie jest

w 100 Yo skanalizowane. O wsiach siE nie wspomina, ale na wsiach brakuje r6wniez wody.
Na 37 solectw i6 nie ma wody. S4 to: Brus, Bor6w, Cierno - Zaszosie, Chorzewa, ChwaScie,
Diament, Gozna, Jasionna, Kulczyzna, LScin, Mnich6w, Podlaszcze, Prz4slaw, Przysl6w,
Rak6w, Wolica. 16 solectw bez wody pitnej. Przecie? zadaniem wlasnym gminy jest

zapewnienie wody bie2qcej dla mieszkaric6w. Drugi nab6r w tym roku min4l w ramach
Programu Rozwoju Obszar6w Wiejskich. Zadnego wniosku. Panie Burmistrzu.20Il rok bgdzie.
Pasowaloby w tym roku przygotowad dokumentacjg technicznq i w roku nastgpnym zloLyc
wniosek. Radny podal przyklad Gminy Wtroszczowa. Udalo siE. Pozyskali I ml Srodk6w
zewnptrznych z PROW-u na inwestycje.na wsi. Radny zapytal Burmistrza, co dalej zamrerza.
Ten PROW wiecznie nie bEdzie istnial. Srodki w tych programach bEda coraz mniejsze. A my?
Zadnych inwestycji w tym kierunku. Robimy po 100 metr6w, po 200 metr6w wodoci4gu, byle
dokumentacja nie utracila wa2no6ci. Tak sig nie da gospodarowad. Radny proponuje w tym roku
przygotowad dokumentacjE i w roku nastqpnym skladai wniosek do Programu Rozwoju
Obszar6w Wiejskich.

Radna Janina Szreniawa przypomniala, 2e skladala interpelacje o ul. 3 Maja od ul.
Kieleckiej do ul. Krzywej.

Wiceprzewodnicz4cy Rady Pawel Olszak po wysluchaniu wniosk6w radnych zloZyl
wniosek o odrzucenie tej uchwaty w caloSci i wr6cenie do sprawy na sesji zwolanej na dzief, 8
kwietnia. Jest to r6wniez w porz4dku obrad. Burmistrz bgdzie mial czas na przemySlenie, czy
ewentualnie nie wyci4gn4i wnioskow ztej dyskusji.

Kierownik Zakladu Wodoci4g6w i Kanalizacji Pani BoZena Janus przypomniala,
2ewubieglym roku bylo spotkanie dotycz4ce koncepcji oczyszczalni Sciek6w z udzialem
projektanta, kt6ry zwroci\ uwagQ, 2e oczyszczalnia mohe by6 modernizowana pod warunkiem
uszczelnienia kolektor6w sanitarnych. W tym roku nie znalazla sig w bud2ecie Zadna kwota
przeznaczona na modernizacjg tych kolektor6w. Projektant przygotowuje koncepcjE na okolo
6 000 m' na dobq. W tej chwili, kiedy opadly wody i woda zeszla do poziomu kolektor6w,
mamy ponad 10 000 m' na dobE. Trudno wipc m6wii o projekcie, jezeli nie uszczelnimy
kolektor6w. Trzeba to rczwtzyc, bo oczyszczalnia w przyszlym roku traci pozwolenie - radni
o tym doskonale wiedz4 bo o tym siE m6wi od lat.

WiEcei uwag nie zgloszono.

Wiceprzewodnicz4cy Rady Pawel Olszak odczytal projekt uchwaly.



Przewodnicz4cy
uchwaly w caloSci:
Za wnioskiem
Przeciw
Wstrzymalo siq

Rady Pawel Blaszkiewrcz poddal pod glosowanie wniosek o odrzucenie

t l
a/-
L̂

Wniosek zostal przyj ety.
Uchwala zostala odrzucona w caloSci.

O godzinie 13as Przewodnicz4cy Rady Pawel Blaszkiewicz oglosil przerwq trwaj4c4
do godziny l4oo.

Burmistrz Marek Wolski zwrScll uwagQ, 2e przed sesj4 8 kwietnia nie bgdzie ju2
posiedzeir komisji. Na posiedzeniach komisji, gdzie byla rozpatrywana uchwala w sprawie
zmian w budzecie nie byly zgloszone Zadne wnioski;jest pipkna praca komisji ,,bez uwag", ,,bez
uwag". W tej chwili Burmistrznawet nie wie, co ma zmieniac w podziale pienigdzy. Jezeli Rada
dziS powie, sk4d zdjqf, i na co przeznaczyc - rozwaLy to. ,,Spotkamy siE 6smego i w dalszym
ci4gu bqdziecie robii popis6wkq przy mediach, bo na tym to polega". Jest rok wyborczy i kaZdy
radny chce jak najwiqcej zrobr1 - Burmistrz to rozumie. Radni wiedz4 bardzo dobrze,
2e ftnahzuje sig umowa dzier?av,ry z Dragon Boiler. Te pieni4dze pojawi4 siq. Czy mamy
te pieni4dze przeznacza(, na nastgpne chodniki i dr6zki, czy robimy wodoci4gi, robimy
dokumentacjg? Tezbgdzie dylemat. Mamy dokumentacjg na Cierno - Zaszosie, zaktualizujemy
i zloLymy wniosek. Przeznaczymy tam te pieni4dze - jak najbardziej . Trzeba jednak mie6
SwiadomoSd, ze wszystkiego siq nie zrobi. ,,Jak powiem, 2e sq pieni4dze z dochod6w
dodatkowych po sprzeda?y, to Pafrstwo bEdziecie mowili: tu chcg drogg, tam chcg uliczkg, tam
chcE chodnik..."

Ad. 10.
Radny Adan Czajor powiedzial, 2e nie tylko na komisji i nie Stlko przez niego bylo zglaszane, aby usunqc gniazda
ptak6w. Do dzi! nic nie jest zrobione.

Burmistrz Marek Wolski przypomnial, ze w ubieglym roku gniazda byly usuwane
w parku przy ul. Barbary. Jak wida6, nic to nie dalo. Byly poniesione koszty podcinania drzew,
krzesania, likwidacji gniazd. W tej chwili jest to samo - nic to nie dalo. Trzeba by wyciqd
d.rzewa. Je2eli radni stwierdz4 2e trzeba wyci46 drzewa - Burmistrz siq nie zgadza. Proszg
wskaza6 inny spos6b. Obecnie jest okres ochronny.

Radna Maria Barafrska powiedziala, 2e ten temat nie urodzil siE tydzieri temu; byly
wielokrotne rozmowy na ten temat. Wszystkie zg\aszane propozycje s4 nie do przyjqcia przez
Urzqd, bo s4 albo za drogie, albo 50 o/o skutecznoSci. To nie r6bmy nic. W parku przy ul.
Barbary siq tylko pije i s4 wrony. Matka z dzieckiem, z w6zkiem nie moze wyjSi do parku, nikt
nie moze usi4S6 nalaweczce - zdewastowanej, bo s4niespodzianki, nawet przechodzqc alejk4.
Tam siE juL nie da przejSi. To nie prawda, 2e w tamtym roku nic to nie dalo. Terazjest 3 - 4
razy wiqcej nizbyto w ubieglym roku. Byly propozycje ro2ne - naczelnik te2 wie. To za drogo,
to malo skuteczne, to za du2o skuteczne. To nie r6bmy nic, zostawmy siedlisko na gniazda dla
wron i napiszmy ,,nie wchodzi| bo tam sq psy i wrony". W ubieglym roku podczas rozm6w
na ten temat byla mowa o sokolnikach, o odstraszaniu r6znymi odglosami itd. Trzeba tylko
chcie6. M6wienie, ze to nic nie daje - mohna tak powiedzie(, przy kuzdej sprawie.

Naczelnik Wydzialu Rolnictwa i Gospodarki Gruntami Wojciech Abramowicz
powiedzial, 2e w ubieglym roku zostala pzeprowadzona akcja koronowania drzew, zostaly
usuniEte pruez fachowc6w siedliska ptak6w. Niewiele to dalo. Zgodnie z przepisami prawa
wrona siwa jest pod ochron4 i nie molna jej caly rck przeszkadzat w lqgu. Okres ochronny
obowi4zuje od 16 pa2dziernika do korica lutego. W tym okresie lest zakaz usuwania gniazd
z teren6w zieleni. Problem ten nie dotyczy tylko parku przy ul. Barbary, ale takhe parku 700 -



Lecia, obrzeZy miasta JEdrzejowa. W ubieglym roku by\a przedstawiana propozycja rozwiqzania
problemu uci42liwych ptak6w poptzez uslugi wykwalifikowanych sokolnik6w. Taka usluga

kosztowala 20 - 30 000. Czas trwania takiej uslugi to okolo 2 tygodnie. SkutecznoSi takich
metod jest ograniczona. Jest r6wnie|altematywa,zkt6rqzar6wno Burmistrz, jak i Naczelnik nie

chcieli sig zgodzii - mianowicie wycinanie wysokich drzew i zast4pienie ich iglakami. Nie

wydaje siq, aby byla to propozycja trafiona; miasto potrzebuje ptuc i takimi plucami s4 parki.

S4 tam topole, klony, brzozy, jesiony, dqby, kasztanowce. Zabregi pielqgnacyjne

sqprzeprowadzane dwarazy w roku - wiosn4i jesieni4'

Radna Janina Szreniawa popiera radn4 Bararisk4. W parku 700 - Lecia te2 byly takie

sytuacje - matka zwozkiemnie przejechala. Spa6 siq nie da, bo wrony w nocy kraczq.

Ratlny Adan Czajor zwr\cil uwage, ie kolejkawqskotorowa na calym odcinktt nale2y do ntiasta. Na calym

ntiejskint odcinkttjest totalny balagan. Radny prosi, aby to posprzc{at.

Burmistrz Marek Wolski odpowiedzial, 2e wyst4pi do zaruqdu kolejki wqskotorowej
i wySle tam StraZ Miejsk4 aby wyegzekwowad posprz4tanie.

Raclny Pawel Fatyna, w sprawie dewastacji majqcej miejsce na terenie miasta powiedzial, ie w zalewie nie

doit, ze sq konary drzew i butetki, sc1 rdwnie| kosze na imieci. M1wiono kiedyi o monitoringtr w mielcie. Radny

ponawia propozycjq zamontowania monitoringu na zalewie orQz w parku 700 - Lecia, ale r6wnie2 proponuje

ogroclzenie tego terenu. Stuiby nie wszqdzie mogq byt. Zalew moina ogrodzic i przydalby siQ ktoi do pilnowania

porzcldku.

Burmistrz Marek Wolski powiedzial, 2e jest za tym, aby zrobic ogrodzenie zalewu

i docelowo tak bEdzie. W tej chwili jest to niemozliwe, bo wchodzimy w nastqpny etap.

W okresie letnim bgd4 tam roboty budowlane i trudno w tej chwili zaklada(' monitoring.

Bgdziemy siE nad tym zastanawia6.

Rar)ny Pawel Faryna powiedzial, 2e wczoraj wplynqla do niego petycja mieszkafic1w ulicy Osiedlowej,

dotyczqca uslawienia prog1w zwalniaiqcych oraz strefy zamieszkania. (...)

Raclny Pawel Faryna, odnoinie lustra w Skroniowie powiedzial, 2e jest tam ustawiony znak STOP, ale niestety

wyjezdio siq na p6l drogi i mo2e doj1t do kolizji. Radny prosi, aby Komisia Bezpieczefislwa jeszcze raz

prz eanal iz ow al a t en t e m at.

Burmistrz Marek Wolski odpowiedzial, 2e komisja negatywnie zaopiniowala sprawQ

lustra w Skroniowie. Burmistrz wyst4pi, aby komisja ustosunkowala siE do tych spraw.
Radny Faryna poprosil o umieszczenie w tym roku znaku strefa zamieszkania.

Radny Pawel Faryna wyrazil nadziejq, 2e po iwiqtach bqdzie poprawiony chodnik na ul. ll Listopada

i Dnowskiego, gdzie szedl wodociqg do zalewu.

Burmistrz Marek Wolski odpowiedzial, ze przejScie wodoci4gu jest na gwarancji. Ma

sygnal, ze w kt6ryms miejscu jest awaria ciepla przez ul. Dmowskiego. 4 bloki od trzech dni nie

maj4 ciepla. BEdq tam rozkopy - r6wnie2 na chodniku na Dmowskiego. Czy w tym momencie

nale|y naprawiai ten chodnik?

Raclny Pcrwel Faryna przypomnial, 2e 5 kwietnia przypada rocznica mordu katyfiskiego. Radny zapylal,

co Burmistrz zamierza zrobit w mieicie, ieieli chodzi o ten patriotyczny dziefi.

Burmistrz Marek Wolski odpowiedzial, 2e szkoly uczestnicz4 w sadzeniu tzw. ,,dgbu
katyiiskiego". W ubieglym roku szkola w Mnichowie taki dqb zasadzila. W tym roku

spodziewane s4 nastEpne szkoly. Jest to akcja og6lnopolska - wsadzenie 21 000 dEb6w. Ponadto

zostanq zloZone kwiaty przedtablic4pomordowanych na wschodzie znajdui4c4 siE w Klasztorze.

Radny Jan Ziqbiriski poinformowal, ie na ostatniej Komisji Oiwiaty wnioskowal owystanie na wszystkie

drogi tluczniowe na terenie gminy r6wniarki, celem wyrdwnania dziur, jakie powstaly po zimie. (...)

Burmistrz Marek Wolski odpowiedzial, 2e byloby to robione z remont6w bieZ4cych.
W dzisiejszej uchwale bylo zwiEkszenie Srodk6w na remonty bielqce - szkoda, 2e to sig nie

udalo. Burmistrz powiedzial,2e mo2e coS wygospodaruje.



Radny Wacla,v Kqdra powiedzial, 2e koitczqca siq zima odslonila nieciekawy obraz. Na drogach leiy masq

wysypanych !mieci pochodzqcych z gospodarstw; sqw workach.foliowych i le2qwyrzucone wok6l dr6g. (...)

Burmistrz Marek Wolski odpowiedzial, Ze jezeli ktoS zostawil sw6j Slad w wyrzucanych

Smieciach, to jest to latwe do ustalenia. Od 12 kwietnia bqdzie kilkanaScie os6b na tzw. robotach

publicznych. B9d4 sprzqtane wszystkie drogi gminne i cale miasto.

Radny 
'ter,tclor Kot powiedzial, 2e koniec zimy odkryt imieci na przystankach autobttsowych. Radny prosi

o ustawienie 
'koszy 

na kaziym przystanku autobusowym zarbwno przy drogach gminnych iak i pou'iatowych

i wojew6dzkich.
Burmistrz Marek Wolski zgadza siq z tym, 2e na przystankach powinny byd kosze, ale

to siE wi42 e ze zwigkszeniem dotacji dla ZIJK, bo opr6znianie koszy te2 kosztuje. Na slowa
panu fotu , Ze trzeba to zrobi6, Burmistrz odpowiedzial, 2e ieheh wskaze, z kt6rego zadania,

to zrobi na pewno.

Radny Teoclor Kot powiedzial, ie Pani Soltys solecfwa Mnichdw wystqpila w marcu z pismem odnolnie

pietqgnacji drzew w parku w Mnichowie. Po zimie tipy zostaly naruszone a konary zagraZajq bezpieczeitstwu. Radny

prosi, aby odpowiednie stuzby zaiqly siq pielqgnaciqtych drzew'' 
Burmistrz Marek Wolski obiecal,2e wySle urzgdnik6w,Zeby ocenili, jaki jest stan.

Postara siq to zrobic jeszcze ptzed Swigtami.

Radny Teoclor Kot powiedzial, ze nie ma w bud2ecie budowy/remontu drogi na Zako,icielu. Tam po:ostal

.dcinek okolo 200 metr1w i cast ciqg komunikacyjny bytby zamkniqty. Radny pyta, czy Burmistrz w ramach

remont1w przewicfttje jakiei Srodki na ten cel. W obecnej chwiti jest tam topielisko - rolnicy nie mogq dojechat

do p6l.
Burmistrz Marek Wolski odpowiedzial, Ze najpierw trzeba wykona6 naprawq dziur

po zimie i zobaczy ile zostanie pieniqdzy.

Ractny Zdzislaw Adamczyk pyta, czy bqdzie w tym roku oiwietlenie uliczne w miejscowoici Rak6w przy

clomtt weselnym Miti Moi. Od poczqtku kadencji wsp1lnie z innymi radnymi upomina siq o to i nic na razie nie

wiadomo.
Burmistrz Marek Wolski odpowiedzia\.,Zejest opracowywana dokumentacja. Tam musi

by6 pozwolenie na budowg. Burmistrz zaklada, ze zostanie to zrealizowane w tym roku.

Radny Zdzislaw Adamczyk w imieniu mieszkafic6w Gozny prosi o zalo2enie trzech lamp oraz przystankdw

w miejscowoiciach Gozna i Czarnocice.

Burmistrz Marek Wolski odpowie po rozeznaniu sprawy.

Radny Jan Adamus powiedzial, Ze przy pr6bie reorganizacji sieci plac6wek oiwiatowych, na Piaskach

Burmistrz deilarowal, 2e dotacja dla ewentualnie powstalej szkoly bylaby na poziomie szk6l prowadzonych przez

gminq. (...) jakie okolicznoici zaistnialy, 2e deklaracje Burmistrza nie znalazly odzwierciedlenia w proponowanei

uchwale.
Burmistrz Marek Wolski odpowiedzial, ze by6 moze tak m6wil, ale radni nie wyrazili

zgody na zmianE sieci szk6l, wobec czego uwaha,Ze jest zwolniony z lego, aby zwiqkszad

Oo tOO %. Na slowa radnego Adamusa, 2e decyzja Rady jest decylqRady, a slowo Burmistrza,

slowem Burmistrza, Burmistrz Wolski odpowiedzial, 2e byly to deklaracje przy ograniczeniu

liczby klas w piaskach. Je2eli to nie zostalo zrealizowane - dlaczego ma byc zrealizowane

ze stiony Burmistrza? Burmistrz nie wypowiada siE na temat zobowiqzafi w Brusie, bo nie byl

przy tym. Z tego, co slyszal, stowarzyszenie w chwili obecnej dziala na ptzyjqtych w6wczas

zasadich. Na pl5mie nic nie ma. Nielogiczne jest tworzenie stowarzyszenia, jeheli gmina ma

placi6 I00 % subwencji; ustawa m6wi: od 75 o/o. Jakie korzySci mialaby gmina ograniczaj4c sie6

szkol?

Raclny Jan Adamus powiedzial, 2e przed rokiem byly deklaracie budowy zbiornik1w malej retencji

w miejscowoi-ci Chwaicie i na terenie solectwa Brus. W6wczas argumentoweno to tym, ie poprzez wybudowanie

zbiornik6w nasza gmina stalaby siq bardziej atrakcyjna pod wzglqdem tutystycznym. Radny pyta, na jakim etapie

jest ta sprawa.



Burmistrz Marcin Piszczek odpowiedzial, ze pierwsze slyszy o tym, 2e byl zgloszony
jakiS zbiornik w Brusie. Byly trzy zbiorniki: zalew, zbiornik tzw. staw pocysterski, po drugiej

stronie tor6w na wysokoSci zalewu i zbiornik w ChwaScicach. Nie ma i nie bylo zadnego

zbiornika w Brusie. Nie realizuje tego bezpoSrednio Gmina JEdrzejow; jest to projekt

realizowany przoz samorz4d wojew6dztwa. W ubieglym roku gmina podjqta wstEpne rozmowy

na temat wykup6w, ale priorytetem byly wykupy na terenach inwestycyjnych - co IeZ nie zostalo

zrealizowane. Pewne dzialania s4 podjgte i Rada bEdzie decydowala o przeznaczeniu Srodk6w

na wykupy, bo to leay po stronie gminy w ramach tego projektu. Sama realizacja leZy po stronie

Urzqdu Marszaikowskiego.

Radny Robert Kruk pyta, kiedy bqdzie remont sieci kanalizacyjnej miqdzy lqcznikient ttl. Konopnickiei

a Murawiec. Racly wie, 2e Burmistrz wydal jakcLf decyzjq zmieniajqcq lokalizacjq celu publicznego, zakres, - u'iQc

pyta, jak to bqdzie wyglqdat i kiedy zostanie zrealizowane.

Burmistrz Marcin Piszczek odpowiedzial, 2e sie6 wodno - kanalizacyjna jest na etapie

przygotowania. Burmistrz bEdzie informowal na bieZ4co w momencie, kiedy bpdzie mial

wszystkie wymagane prawem zgodY.

Radny Robert Kruk powiedzial, ze podczas sesji bud2etowei

wykonany remont chodnika na ul. Partyzantdw z remont6w bie2qcych.

z os t al opr ac ow any w s tQpny kosztorys.

Burmistrz Marcin Piszczek powiedzial, 2e nie przypomina sobie
postara siE to robi6 fragmentami z remont6w bieZ4cych.

takich deklaracji, ale

Raclna Janina Szreniawa pyta, czy bqdzie remontowana Swietlica na kolei - druga czqit. Trzeba

to zagospodctrowat; jedna czqit jest zrobiona, a druga nie. Dla kogo Pan to trzyma? Ludzie nie majq mieszkafi -

nto2e by tam mieszkali.

Radna Janina Szreniawa poprosila o odpowiedz na piSmie.
Burmistrz Marcin Piszczek powiedzial, 2e to Burmistrzowie decyduj% w jakiei formie

odpowiadaj4 i odpowie ustnie. W sprawie Swietlicy na kolejce byly dwa postqpowania

przetargowe, niestety bezskuteczne. Prawdopodobnie jeszcze raz zostanie powt6rzone, zanim

zostanie podjqta decy4a, co do dalszego zagospodarowania. Klub Relaks w roku ubieglym

skladal wstqpne deklaracje, zebylby zainteresowany zagospodarowaniem pozostalej czE5ci.

Radna Janina Szreniawa powiedziala, ie nie zglaszalaby ul. Jasionka, bo radny Czaior zglaszal

w interpelaciach. Burmistrz odpowiedzial Panu Czajorowi, 2e nie bqdzie robiona Jasionka. Kiedy radna byla w tei

,proriu tt Burmistrza, powiedzial, ie zostanie zrobione 100 metr6w,2eby nie przepadla dokumentacja. Jak siq

io clzieje, 2e w Naglowicach nauzbrojenie dostali I700 000 na wodociqgi, a u nas Burmistrz zrobi 100 metr6w.

Przez ile lat Burmistrz bqdzie robil tqJasionkq?

Burmistrz Marek Wolski odpowiedzia\., ze w dzisiejszej uchwale byla propozyila

zwiqkszenia dotacji na ZWiK i tam miala by6 ta kanahzacia'

Radny Grzegorz Ku:imierz proszqc o odpowiedi na piimie zapytal, co jest przyczynq ie gmina ma

problemy z wydatkowaniem pieniqdzy z budzetu gminy na dofinansowanie dla osdb prytuatnych na wymianq

eternitu.
Burmistrz Marek Wolski przychyla siq do proSby radnego i odpowie na piSmie.

Radny Grzegorz Kuimierz poprosil o zwr1cenie sig do PKP o wymianq lub wyremontowanie plyt

na przejeidzie w Skroniowie. Czqi6 ptyt zostalo wymienionych, ale sqieszcze uszkodzone i siq kolebiq.

Burmistrz Marek Wolski wyst4pi do PKP o zabezpieczenie ptzejazdu.

Przewoclniczqcy Rady Pmuel Blaszkiewicz zapytal, czy prawdq iest, ie Burmistrz podpisal umowQ

dzierzawy na teren za .fermentowniq gdzie zakrqcajcl autobusy komunikacji mieiskiej. Je2eli tak, to jakie bqdq

konsekwencje.finansowe dla PKS i ewentualnie dla klient6w. Jeieli PKS bqdzie musial placic za korzystanie z tego,

tct odbije sobie w cenie.

Naczelnik Wydzialu Rolnictwa i Gospodarki Gruntami Wojciech Abramowicz

odpowiedzial, Ze taka umowa zostala podpisana z prywatnymi przewoZnikami. tJmowa ta nie

Burmistrz deklarowal, ie v, tym roku bqdzie
Radny pyta, kiedy to bqdzie wykonane i czy



rodzi praw dla tych przewoZnik6w do ograniczania korzystania z tej nieruchomoSci przez PKS.

W zwi4zku z informacj4 o wyst4pieniuprzez dzierlawcow przeciwko PKS o usunigcie siE z tego

terenu dzier4awcy zostali wezwani na dzien 9 kwietnia celem przeprowadzenia rozmowy

wyja6niaj4cej. Podczas tej rozmowy zostanqwyjaSnione wszelkie w4tpliwoSci. Je2eli dzier2awcy

nie bEdq zadowoleni z jej przebiegu - umowa zostanie rozwiqzana. Intencj4 Burmistrza w tej

sprawie byla tylko i wylqcznie pomoc dla prywatnych przewo2nik6w, kt6rym PKS utrudnial

wykonywanie pracy. Powstal konflikt na linii przewolnicy prywatni - PKS. Gmina wyszla

naprzeciw oczekiwaniom przewoZnik6w chc4c wspierai prywatnq inicjatywg i zezwolila

na-podjqcie dzialalnoSci na swoim terenie, ale nie zaprzeczyl.a prawa do korzystania z tej

nieiuchomolci przez PKS JEdrzej6w, kt6ry korzysta z niej na podstawie umowy zawarl€1

w latach dziewiqcdziesi4tych. Nowy dzierlawcanie ma prawa Zqdania czegokolwiek od PKS.

Ad.  11.
Radny Adam Czajor powiedzial, ze Komisja Gospodarki Komunalnej i Porz4dku

Publicznego nie ma szczEscia do Burmistrza,bo ostatnio obowi4zki Burmistrza spowodowaly,

Ze na posiedzeniu Komisji go nie bylo. Ostatnio nie bylo r6wnie2 Pana Naczelnika. To nie

chodzi o to, ze wnioski byly ostatnio zglaszane. Burmistrz doskonale wie, jakie s4 potrzeby,
jakie potrzeby s4 zglaszane i jakie wnioski sqzg\aszane. Wniosek o ulicE 3 Maja dawno byl

zglaszany. Najczqsciej te wnioski s4 pomijane. Pani Kierownik wspomniala o sszczelnieniu

wodoci4gu. - Panie Burmistrzu. Kiedy ja prosilem komisje na ulicE Krasit'rskiego i otwieralem

osobiScie studzienkE; pokazywalem jak 2r6dlo bije? To tez wszystko jest zglaszane tylko nie

zreayzowane. Jeszczejedno, co chcialem przypomnied. Panie Burmistrzu i Panie Naczelniku.
proszq sobie wziq6 pod uwagg , 2e radny jest cialem spolecznym i cialem doradczym. Nie jest

urzEdnikiem. I my nie bgdziemy..., my zglaszamy problem i nie bpdziemy wyrQczac urzpdntka

w sposobie rea\zacji.

Przewodnicz4cy Rady Pawel Blaszkiewicz odczTlal pismo w sprawie pielgrzymki

na Jasnq G6rq dodaj qc,2e w przypadku zainteresowania harmonogram i ankieta do wypelnienia

znajdujqsiq w Biurze Rady Miejskiej.
Przewodnicz4cy Rady Pawel Blaszkiewicz w imieniu wlasnym i w imieniu

Wiceprzewo dnicz4cych Rady wszystkim obecnym zloLyl 2y czenia Swiqte czne'

Ad. 12.
Przewodnicz1cy Rady Miejskiej w Jqdrzejowie

zamkn4l obrady LIV sesji Rady Miejskiej w JEdrzejowie.
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Pawel Blaszkiewicz o sodzinie 1430

Przew4dniczqcy
Rady MiejsEiy w Jqdrzeiowie

mgr Pawel Blaszkiewicz

1 0


